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Cserkésztábor 
A Gyöngyösi 789-es Kapisztrán Szent 

János Cserkész Csapat ez évben 
Mátraházát választotta táborhelynek, 
melyre augusztusban 1-6.ig került sor.  
Hammer Attila  csapatparancsnokot erről 
a hétről faggattam. 
Mióta működik, illetve alakult ujjá a 
cserkészet Gyöngyösön? 

A rendszerváltozás után 1989-ben 
alakult ujjá a Kapisztrán Szent János 
Cserkészcsapat, amit köszönhetünk az 
akkori öreg cserkészeknek és a 
csapatparancsnokunknak, Pócsy Adalbert 
Bélának. Azok között voltam én is, akiket 
“elsőként” avattak fel. Hatalmas volt 
mindenkiben a lelkesedés, a tenni akarás, 
a  közösséghez való tartozás vágya. 
Nagyon sok élménnyel, baráttal lettünk a 
cserkészet által gazdagabbak, és ami a 

legfontosabb, hogy a plébániához való 
kötődésünket  is nagyban meghatározta. 
A cserkészet 2004-ben az alsóvárosi 
plébánián megszűnt és hosszú évek után 
indítottuk újra 2011-ben. 
Miért döntöttél úgy, hogy felkarolod ezt 
az önkéntes ifjúsági mozgalmat? 

Ahogy a fiaim nagyobbacskák lettek, 
ők maguk kezdtek érdeklődni a 
cserkészet iránt. A gyerekeimen keresztül 
éreztem meg a késztetést, hogy a csapat 
működösét valamilyen módon 
támogassam. Ezzel együtt kezdett 
érlelődni bennem a gondolat, hogy 
megpróbálnám viszonozni mindazt, amit 
a cserkész-otthonon keresztül a 
plébániától kaptam. 
A Ferences Alverna Vendégháznál 
táboroztatok. Mit jelentett számodra ez a 
hét? 

Mindazon túl, hogy a vezetőknek, 
segítőknek egy ilyen tábor szervezése,  
lebonyolítása sok munkával és 
felelősséggel jár, személy szerint én is 
sok élménnyel és baráttal lettem 
gazdagabb. A nyári cserkésztábor kiváló 
lehetőség arra, hogy a csapat tagjait 
egybekovácsolja. A természet 
szépségének közeli megtapasztalása 
mellett alkalom nyílik arra, hogy egymást 
közelebbről megismerjük és egymást 
megtanuljuk elfogadni. Alkalom arra, 
hogy igazi, akár életre szóló baráti 
kapcsolatokat tudjunk kialakítani.  
Mi kell ahhoz, hogy valaki jó cserkész 
legyen? 

Egy jó cserkész önként vállalja, hogy 
magát neveli és fegyelmezi, annak 
érdekében, hogy a közösségnek hasznos, 
jóra törekvő, jót tenni akaró tagja legyen. 

Kiss Bernadett 
Muzsikál az Erdő 

 
A Mátrai Művészeti Napok 2014. 

június 28-tól július 6-ig került 
megrendezésre - immár tizenegyedik 
alkalommal - Szabó Lajos erdőmérnök, a 
Muzsikál az Erdő Alapítvány elnöke 
szervezésében. Kilenc nap, kilenc 
helyszínen zenélt az erdő, összefonódva a 
természettel.  

Június 29-én Galyatetőn, a kétszáz éves 
bükkfák árnyékában muzsikált a 
Salgótarjáni Szimfonikus Zenekar, és 
ebben az évben első alkalommal a 
klasszikus zene mellett a népzene is 
helyet kapott, melyet Szalonna és 
bandája képviselt (az Állami Népi 
Együttes első prímása, Pál István 
Szalonna). A program kiegészült 
szakvezetéses túrákkal, sétákkal, 
gyermekprogramokkal, a Nagyszállóban 
Dr. Csóka György előadását hallgathatta 
a közönség Holtfa az élő erdőért címmel. 

Ugyanitt fotókiállítás várta az 
érdeklődőket. 

Gyöngyös városa támogatta a Muzsikál 
az Erdő Alapítványt, melyet Galyatetőn - 
a város nevében - Bozsik István 
alpolgármester képviselt. 

Július elsején Kékestetőn - első 
alkalommal - csendült fel a zene az 
északi sípályán, lenyűgöző látképpel a 
háttérben. A hegyoldalt elfoglalták a 
nézők, amelyben minden korosztály jelen 
volt. Az ünnepséget Bozsik István 
alpolgármester ezekkel a szavakkal 
nyitotta meg: kulturális eszközökkel 
közelebb tudjuk hozni az erdőhöz, a 
természethez az embereket, ami 
különösen nagy élmény a városi 
közönségnek, de minden 
természetszeretőnek egyaránt. Egy hely, 
egy alkalom, ami felülemelkedik a 
hétköznapokon, közelebb hozva az 

embereket egymáshoz és a természethez, 
s mindez a zene erejével. 

Ezt megelőzően Miltnerné Kiss 
Tünde művésztanár festménykiállítását 
láthatták az érdeklődők a TV kilátó 
panoráma teraszán. A gyermekprogramot 
a Portéka színpad színvonalas 
bábjátékkal gazdagította. A jelenlévők 
Orosz Zoltán harmonikaművész 
előadásában élvezhettek klasszikus és 
modern zenét. A Muzsikás Együttes a 
zene mellett mosolyfakasztó székely és 
palóc történetekkel szórakoztatta a szép 
számú hallgatóságot. A Nógrádi-medence 
panoráma képe búcsúztatta az estébe 
nyúló koncert előadóit és résztvevőit, 
akik gazdag zenei élménnyel távoztak az 
ország tetejéről. (Reméljük, hogy jövőre 
Mátrafüred is otthont adhat a 
rendezvénynek.) 

Szuromi László 
 

Szoboravató és kórustalálkozó 
 

2014. június 28-án került sor Kodály 
Zoltán bronz-gránitba öntött élethű 
szobrának a felavatására Galyatetőn, 
mely Sütő Ferenc pécsi szobrászművész 
alkotása. (A művész legjelentősebb műve 
2000-ben készült: a monumentális bronz-
gránit makói hagymaszobor.) 

A Kodály szobor a Nemzeti Kulturális 
Alap (NKA) támogatásával valósult meg. 
Antal Imre  nyugdíjas pedagógus, 
egykori képviselő, Mátraszentimre 
önkormányzatát társadalmi munkában 
segíti, pályázatfelelőse volt a Kodály 
szobor állításának.  

A szoboravató szentmisével kezdődött 
a Magyarok Nagyasszonya kápolnában, 
melyet Kacsik Árpád c. kanonok, 
plébános celebrált, idézve Kányádi, 
Sándort is: „egy nemzet lovagolt Kodály 
térdén, küldetése volt e néphez”. 
Felhangzott Kodály Missa brevis című 
műve, melyet az Új Liszt Ferenc 
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Kamarakórus énekelt Erdei Péter 
vezényletével. 

A Kodály Társaság elnöke, Dr. Ittzés 
Mihály  köszöntőjét azzal kezdte, hogy 
nehéz megszólalni egy olyan szentmise 
után, amilyet még a hallgatók is kevesen 
hallottak az imádság házában, ahová 
tisztességtevésre gyűltünk össze.  

Kacsik Árpád megszentelte a szobrot, 
majd a Felső-Mátra lakóinak nevében 
Stuller András polgármester, a Magyar 
Kodály Társaság nevében Dr. Ittzés 
Mihály , a törökszentmiklósi Kodály 
Zeneiskola képviseletében pedig Antal 
Emese és Sára koszorúztak. 

Mindenki számára egyértelmű Kodály 
kötődése Galyatetőhöz, a Mátrához. 
Második otthona volt a galyatetői 
Nagyszálló megépülését követően. 
Pihenésre, elmélkedésre, alkotásra 
inspirálta a Mátra. Fél napokat eltöltött a 
kápolnában, csodálta Sztehló Lili 
alkotásait. A templom harmóniumán 

született meg 1942-ben a Csendes mise, 
mely a Missa brevisnek szolgált alapjául.  

1956-ban Magyarország 
függetlenségéért ezekkel a szavakkal 
emelt szót híres orosz zeneszerzőknél: 
„aki megtagadja a függetlenséget más 
nemzettől, az maga sem érdemli meg.” 

A program kórustalálkozóval 
folytatódott délután, melynek a Hunguest 
Grand Hotel Galya adott otthont. A híres 
Szonáta terem zsúfolásig megtelt a 
hallgatók sokaságával, hiszen ígéretes 
előadások következtek. Fellépett a 
gyöngyösi Cantare Városi Vegyeskar 
(karnagy: Kalocsainé Csillik Mária), a 
Cantus Corvinus Vegyeskar (karnagy: 
Holló Erzsébet), az Egri Érseki 
Fiúkórus (karnagy: Schmiedmeiszter 
Szilvia), a Budapesti Kodály Férfikar 
(karnagy: Pálinkás Péter) és a kecskeméti 
Nemesszeghy Márta Vegyeskar 
(karnagy: Smuta Attila). 

A rendezvény fővédnöke Kodály 
Zoltánné, védnökök Stuller András 
polgármester és Kacsik Árpád c. 
kanonok, plébános voltak. Dicséret illeti 
Galyatető maroknyi kis közösségét, hogy 
erre a jeles alkalomra a kápolnát és 
környezetét ünnepivé varázsolták. 

Ez a rendezvény gondolatébresztő is 
lehet, hiszen három szent hegyünkből 
(Mátra-Tátra-Fátra) mára csak a Mátra 
maradt, megannyi festőnek, 
zeneszerzőnek, költőnek adva második 
otthont és ihletet szépséges vonulataival, 
alázatos völgyeivel. Az utókor 
felelőssége, hogy felkutassa ezeket a 
művészeket, és tisztességgel emléket 
állítson nekik.. 
(Mátrafüred legendás festőjének, Csíky 
Sándornak is emlékparkot, szobrot 
lehetne állítana, amire a város eséllyel 
pályázhatna). 

 
(R.G.)   

Vigyázat, NEM versenypálya! 
 

Vagy mégis? Úgy tűnik, egyesek azt 
gondolják, hogy mégiscsak 
versenypályára érkeztek, és e szerint 
közlekednek a Mátrába (és van, akinek a 
halálba) vezető 24-es úton. Saját 
játékszabályaik szerint használják az utat, 
mellőzve minden ember alkotta és 
magasabb rendű törvényt, és amit a 
mátrafüredi temetőnél 
„gyorshajtásonfülöncsípésre” ácsingózó 
törvényszolgák nem tudnak megfékezni, 
azt a hegy megteszi időnként, … és 
másképp. Amire nincs garancia, az az, 
hogy a végén a vétkes fizet. Ennek 
„eredménye” a már lassan 
megszámlálhatatlan mennyiségű fejfa, 
kopjafa, szalagkorlátra kihelyezett 
koszorú, emlékműnek beillő alkotás, ami 
szegélyezi az út mindkét oldalát és a 
csúcsot, kripta hangulatot árasztva 

magából, hogy az erre járó utazónak 
biztosan legyen mit észrevenni. Pedig a 
Mátra és a 24-es nem temető, ezért kérlek 
benneteket kedves közlekedésben 
résztvevő társaim (autós, motoros, 
biciklis, gyalogos, teherautós, buszos, 
rendőr), ne tegyük azzá! 

Az elmúlt években több újságcikk is 
megjelent a témával kapcsolatban: 
Magyarország legveszélyesebb útjai III. 
rész A Mátrában ugyanannyi motoros 
sérül meg, mint autós 
Heves megye: Az egész országból érkező 
rendőrségi statisztikák között egyetlen 
olyan út szerepel, amelyen nagyjából 
annyi motorost ér baleset, mint 
személyautót. Kiemelkedik a megye útjai 
közül a 24-es, amelynek mátrai szakaszán 
az elmúlt másfél esztendőben 1 halálos, 6 
súlyos, és 5 könnyű sérüléssel járó 

motoros baleset történt, míg 
személyautóval 1 halálos, 4 súlyos, és 8 
könnyű. „  
(Forrás:http://www.vezess.hu/magazin/m
agyarorszag_legveszelyesebb_utjai_iii_r
esz/39210/ 
Szerző: Lencsés Csaba (2012.09.13.)  
Sok a súlyos motoros baleset a 
Mátrában 
A 24-es főút mátrai szakasza a motorosok 
kedvelt versenypályája. Az átlagosnál 
jóval több baleset történik ezen itt, és 
igen magas a súlyos sérülésekkel, illetve 
halállal végződő motoros balesetek 
száma is. A rendőrség fokozott 
ellenőrzésekkel igyekszik visszaszorítani 
a tragédiák számát. „ 
(Forrás:http://www.gyongyostv.hu/cikkol
dal.php?view=3118 
Szerző: Hliva Éva (2009.06.19.) 

 
Papp-Krigovszky Beáta 

Jó hírek Mátrafüredr ől 
 

A tavalyi mátrafüredi polgármesteri 
látogatás óta eltelt idő eredményességét 
igazolta, hogy meg lehet oldani az 
évtizedes problémákat is. Kulturált 
körülmények között, mai színvonalon 
létesített, emberi szükségletek 
kielégítésére szolgáló építmény 
elhelyezése megtörtént. Ennek 
jelentőségét, környezetük szagmentes 
hatását az ide látogatók és a központban 
élők egyaránt értékelik. Ami most is 
felmerülő kérdés, hogy miért kellet több, 
mint tíz évnek eltelni ahhoz, hogy ez 
megvalósuljon?  

A park és a zöldparkoló (kisvasút 
végállomás és a 24-es út között) 
látványosan ápoltabb, mint a korábbi 

időkben volt, ami a rendszeres 
fűnyírásnak köszönhető, de a bokrok 
metszése és formázása megkívánná 
szakember jelenlétét. 

A Parádi úti sétány gépkocsi kihajtója 
és a 24-es út csatlakozásánál lévő 
sövények magasság tartása (rendszeres 
nyírása) nagymértékben balesetmentessé 
teszi a gépjárművekkel történő kihajtást. 
Észrevehető és örülünk a 24-es útról 
átvezető két kis fahíd, valamint a padok 
felújításának és lefestésének. 

Öröm látni a játszótér benépesülését a 
turisták és a helybeliek gyermekeivel, 
ezért folyamatos felújítására és bővítésére 
oda kell figyelni. Ezt kérjük a 
mátrafüredi képviselőktől, mert le tud 

úgy pusztulni, hogy elkerülik mindazok, 
akiknek ezt építették, és a kutyák 
birodalma lesz, ahogy nem is olyan régen 
már volt. 

Bizakodva várjuk továbbra is a 
szépítéseket, felújításokat és reméljük, 
hogy a centrumtól távolabbi területek is 
részesülnek ezekből. 

Szívesen látnánk, ha a településünkre 
érkező vendégeket köszöntő tábla és 
virág hívná fel a figyelmet a szíves 
vendéglátásra és maradásra. 

 
 
 

Varga István
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Önkormányzati választás 
 

Sok jó parlamenti törvény született az 
elmúlt négy évben, aminek jótékony 
hatását, a gazdaság felélénkülését, főként 
a turizmus látványos fellendülését 
valamennyien érzékeljük.  

Amin nagyon módosítani kellene a 
következő időszakban: a helyhatósági 
választásokból száműzni kellene a 
politikát. Sokkal nagyobb léptékben 
fejlődhetnének a falvak, városok, ha nem 
politikai csatározások színtere lenne az 
önkormányzati választás és az azt követő 
testületi munka.  

A várost és településrészeit érintő 
fontos kérdés, vagy költségvetés 
elfogadása  ne attól függjön, hogy vajon a 
jobb, vagy a bal oldal megszavazza-e, 
hanem csak attól, hogy előbbre viszi-e a 
város és mátrai településrészeinek 
szekerét, vagy sem.  

Európában nincs rá példa, hogy az 
önkormányzati választások politikai 
pártok versengése volna. Ennek a 
„versenynek” köszönhető, hogy 
választásonként tíznél is több jelöltre 
szavazhat a mindössze 600 választásra 

jogosult füredi állampolgár, elaprózva a 
szavazatokat, csökkentve az alkalmas 
jelöltek esélyeit. Bizalomról és 
alkalmasságról kellene, hogy szóljon a 
helyhatósági választás.  

2014. augusztus 12-én a Civilek 
Gyöngyösért Egyesület 
sajtótájékoztatóján megtudtuk, hogy 
polgármester-jelöltjük Bozsik István 
jelenlegi alpolgármester, aki elmondta 
lapunknak, hogy meg kellene már 
tanulni, hogy a város közigazgatási határa 
nem a Gyöngyös táblánál végződik, 
hanem Kékestetőn. Ahhoz, hogy ezek a 
településrészek nagyobb megbecsülést, 
figyelmet kapjanak, ahhoz egységes - 
politikán felülemelkedő - testületi akarat 
szükségeltetne. 

Az elmúlt négy évben sok segítséget 
kapott Mátrafüred Bozsik István 
alpolgármestertől. A régi óvoda épületét 
megkapta a sport egyesület, ahol 
hegyikerékpáros sport centrum jöhetett 
létre, így nem került az igen jó helyen 
fekvő ingatlan garasokért eladásra, ahogy 
valamennyi önkormányzati tulajdonú 

ingatlanunkkal történt (strand, 
gyermekorvosi rendelő, szolgáltató ház, a 
régi nyilvános WC. eladása, mely egy 
évtizedre szóló megoldatlan problémát 
generált…).Az erdészeti iskola mellett 
épülő és mindenki számára használható 
Bike park engedélyeinek, alapjainak 
letételéhez nyújtott segítsége, a 
kékestetői Csonka villa megmentésében 
és turisztikai hasznosításában való 
közreműködése, a Mátra - mint kiemelt 
turisztikai jelentőséggel bíró térség – 
idegenforgalmi fellendítésének, már 
folyamatban lévő tárgyalásai, és nem 
szólva arról a számos egyéni 
megkeresésről, akiknek érdemben 
foglalkozott az ügyeivel. 

A Civilek Gyöngyösért Egyesület tíz 
körzetben állított jelöltjei között négy 
hölgy is van, mert - véleménye szerint – 
nagy szükség van a női gondolkodásra az 
önkormányzati munkában, a város 
vezetésében. 

Az 1-es számú választókerületben, 
amelyhez Mátrafüred is tartozik, Dr. 
Papp Zoltán a civilek képviselő-jelöltje. 

Rostás Gabi 
Csúcsfutás 

1998-ban - az első Kékes Csúcsfutáson 
- a jelenlegi csapattársam, Molnár Tibor 
egy eléggé erős atléta mezőnyben 8 km 
után lerázta magáról ellenfeleit, és 43:20 
alatt felért Mátrafüredről Kékestetőre. 

Már régen érdekel, hogy mennyire 
komoly, avagy mennyire futható ez az 
idő. Sokat beszélgettem erről Tibivel és 
más atlétákkal is. Mindig is vonzottak a 
hegyek, ha meglátok egy csúcsot, mindig 
az az első kérdésem: vajon fel lehet rá 
futni? Idén végre összejött minden, és 
oda tudtam állni a rajthoz, hogy 
megmérkőzzem Magyarország legjobb 
hegyifutóival. 

A rajt - más versenyekkel ellentétben - 
nem délelőtt, hanem kicsivel ebéd után 
volt. Ez most pont jól jött, hiszen 
Székesfehérvárról - beleszámítva a pesti 
és gyöngyösi dugót - csaknem három 
órás út vezetett Mátrafüredig 

Melegítés előtt pont megérkezett 
Gyöngyi vonat, amit még nem láttunk 
ezelőtt, nagy füsttel hozta a gyerekeket 
Mátrafüredre, majd kicsit körbenéztünk, 
megcsodáltuk a szebbnél szebb házakat, 
és magunkba szívtuk a Mátra friss 
levegőjét. Rajt előtt még egy korty víz, ez 
nagyon fontos volt, ugyanis nem szoktam 
verseny közben frissíteni. 

A verseny szépen lement: látszott, hogy 
rutinos rendezőséggel van dolgunk, 
minden a helyén volt. A 34°C-os 
hőmérséklet a hegy csúcsához közeledve, 

ha minimálisan is, de csökkent, illetve a 
fák között kacskaringózó szerpentinen 
meg lehetett találni az árnyékos foltokat. 
Eredeti terveim szerint 45 perc alatt 
kellett volna felérnem, de ettől sikerült 
három perccel elmaradnom. Nagy 
versenyt vívtam Szabó Sanyival, akit a 
nyolcadik kilométernél - Mátraháza után 
- sikerült elhagynom. Az útvonal több 
pontján is szurkoltak, de a tetőn 
meglepően sokan vártak, nagy öröm és 
siker volt elsőként átszakítani a 
célszalagot! 

A csúcson gyönyörű volt a kilátás, még 
frissebb volt a levegő és jó volt látni, 
hogy a csaknem 1700 futó kígyózó 
sorokban halad át a célvonalon. Mindenki 
arcán ott volt a fáradtság és az öröm, 
hogy sikerrel vette az akadályokat, 
legyőzte önmagát, és "emberfelettit" 
teljesített. Véleményem szerint, egy 
hétköznapi ember nem képes arra, hogy 
egy ilyen versenyt felkészülés nélkül 
teljesítsen. 

Az elengedhetetlen csúcskő fotózás és 
az eredményhirdetés után úgy döntöttünk 
Zitával, hogy gyalog megyünk vissza a 
vendégházba. Aszfaltúton sétáltunk le a 
Jávoros-forrásig, aminek vizétől kicsit 
felfrissültünk, utána a kék háromszöget 
követve, a patakmeder völgyében értünk 
le több mint egy órás sétával 
Mátrafüredre. Nagyon elfáradtunk, de 
mindenért kárpótolt a Mátra csodálatos 

környezete, a csörgedező patakot végig 
követő turistaút és a madárcsicsergés. 

A Tornyos vendéglőben pótoltuk az 
elvesztett kalóriákat, majd visszatérve a 
szállásra megterveztük a vasárnapi napot. 
Másnap reggel a vendégház kertjében, a 
kis Malom-patak mellett, egy vén fenyőfa 
alatt elfogyasztottuk reggelinket, idén 
először a szabad ég alatt. Már lógott az 
eső lába, de szerencsére nem mosta el a 
gyereknapot. Kocsival mentünk fel a 
Sástó feletti bányában kialakított Oxigén 
Adrenalin Parkba, ahol rengeteg gyerek 
volt és igencsak feldobták a hangulatot. 
Igyekeztünk mindent kipróbálni, de 
sajnos délután megjelentek az első 
esőcseppek, mi pedig meg szerettük 
volna nézni a Sástó környékét is. 
Gyorsan leereszkedtünk a hegyről 
gyalogosan, és megcéloztuk a tó partján a 
magasba ágaskodó kilátót. Sajnos mire 
odaértünk, már nagyon zuhogott az eső, 
így nem tudtunk kilátó csúcsot dönteni. 
Búcsúzásként – Mátrafüreden - a „Soron” 
ettünk egy gyorsebédet, majd felsétáltunk 
a Kozmáry-kilátóhoz, hogy még utoljára 
visszanézzünk a Mátra bérceire. 

Az idő rövidsége miatt nem volt 
lehetőségünk kipróbálni a Hegyi Sportok 
Bázisa kínálta végtelen lehetőségeket, 
viszont annyira megtetszettek az általuk 
kínált sportlehetőségek, hogy hamarosan 
vissza kell jönnünk kipróbálni őket. 

Bogos Tamás 
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 … ki elmégy mellettem … 
 

Engedjék meg kedves olvasóink, így 
nyári időszakban megjelenő újságunk ne 
egy könyvet, filmet, vagy zenei anyagot 
ajánljon Önöknek, hanem egy helyet, 
egészen pontosan a Mátraháza oldalában 
fekvő Szent László – forrást, hiszen 
manapság nyáron az emberek internetes 
apróhirdetéseken keresztül könyveiket 
teniszütőre, laptopjaikat biciklire 
cserélik, aztán ez télen visszafelé is 
működik. Ezért is veszem a bátorságot, 

hogy egy kiránduláshoz igazán kedves és 
csendes kis pihenőhelyet kínáljak a 
vándoroknak, melynek legendája is 
kedves számomra.  

Történetét a kútnál kiszögelt leírásból 
idézném: „a legenda szerint egykor Szent 
László hadakozott a Mátrában. A nagy 
szárazság miatt kiapadtak a kutak és 
patakok. A kunok Viszneknél táboroztak, 
Szent László király a magyar sereggel 
Bene vidékén, ami hiteles történelmi 

tény. A harcosok serege egészen 
ellankadt a szomjúságtól, ekkor a király 
pár meghitt vezérével felvonult a Kallók - 
völgyén, de vizet nem találtak sehol. 
Ájtatos imádság után a Szent király 
felkiáltott: a Magyarok Istene nem 
hagyhat el bennünket! Kardjával a 
hegyoldalba szúrt, s azonnal kristálytiszta 
forrás bugyogott fel, amely a Bene - 
patakot képezve a sereget bőségesen 
ellátta vízzel.” 

Kiss Bernadett 
 

Ingyenes jogsegélyszolgálat! 
 

Alapítványunk közel 20 éve biztosít INGYENES jogsegélyszolgálatot azok számára, akiket sérelem ért a pszichiátriai kezelésük 
során. Ha Ön vagy ismerőse ilyen helyzetben van, illetve tudomása van ilyen esetről, kérjük, jelezze az alábbi elérhetőségeken: 
Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapítvány:1461 Bp. Pf.: 182.Telefon: 06 (1) 342-6355, 06 (70) 330-5384; E-mail: 
panasz@cchr.hu; Weboldal: www.emberijogok.hu 
Felhívás - Pszichiátriai szerek viselkedési problémákra? 
Ha gyermeke "tanulási problémára" vagy "viselkedési rendellenesség" miatt pszichiátriai szereket szed, és úgy érzi, hogy a gyermek 
állapota semmit sem változott vagy rosszabbodott emiatt, keresse az Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapítványt. Az 
alapítványtól ingyenes tájékoztató kiadvány is kérhető a hiperaktivitás témájában. Minden információt bizalmasan kezelünk! 
 

2014. szeptember 6-án Országos Kisvasutak Napja és a III. Erdészeti Nyílt Nap kerül megrendezésre 
Mátrafüreden. A nagyszabású rendezvényre szeretettel vár minden érdeklődőt a szervező Egererdő Zrt. 

 
RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 

 
CSONKA VILLA 
2014. május 19-én került sor a Csonka villa jövőjéért folyó 
megbeszélésre Kékestetőn, amelyen részt vett a tulajdonos 
(GYEMSZI), a Mátrai Gyógyintézet és a város részéről 
Bozsik István alpolgármester, ahol mindenki felelősen 
gondolkodott a villa megmentése érdekében. Az 
önkormányzat idegenforgalmi és turisztikai lehetőséget lát az 
épületben, ezért fölvetődött annak a lehetősége, hogy közösen 
keressék a megoldást, melynek első lépése lehet a 
tetőszerkezet újjáépítése, a balesetveszély elhárítása, 
állagmegóvás, melyre létre lehetne hozni egy pénzügyi 

alapot. A tárgyalások tovább folynak az ügyben. (a szerk.) 
FESTÉKBOLT  
A fürediek által is kedvelt „piactéri” festékbolt egy utcával 
lejjebb, a Vértanú utca 10 szám alá költözött. Alacsony 
árakkal, nagy választékkal, szaktanácsadással várják régi és 
új vásárlóikat. 
EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN  
PostaNyugdíj Aranytartalék (a befizetett összegre 20 %-os 
adójóváírás), PostaSzemünkfénye ((gyermeke, unokája 
jövőjéről gondoskodhat), PostaMozaik Megtakarítás, 
PostaNyugdíj Program (egyhavi díj ajándékba), PostaFészek 

Őr (otthonbiztosítás), PostaÉrték Őr (életbiztosítás). UtasŐr-
minden kedden 10 % kedvezmény, Üdítők, édességek nagy 
választékban. Elektronikus mobil feltöltés. 
ÖRÖKBEFOGADÁS 
A Mátra természeti és épített örökségének érdekében elindult 
az örökbefogadási program, melyhez ebben az évben 
iskolások is csatlakoztak, tudtuk meg Bozsik István 
alpolgármestertől, aki a kezdeményezés ötletgazdája. Az 
örökbefogadás kibővült a források mellett kilátókkal, 
rétekkel, patakokkal. A város iskolái mellett a Mátra vonulata 
mentén fekvő falvak (Abasár, Kisnána) iskolái is 
bekapcsolódtak a programba. 
PIZZALAND 
Húszféle helyben sütött pizzák házhozszállítással a Landor 
Büféből 12- 
22 óráig: 0620/2610-544 
EMLÉKTÚRA 
Csonka László emléktúra és koszorúzás 2014. szeptember 7-
én (vasárnap)- A túra Mátrafüredről, a Hegyi Sportok 
Bázisától indul reggel 9 órakor. Koszorúzás 11 órakor 
Kékestetőn. 

 
Következő lapzárta 2014. október 5 (e-mail:gabirostas@gmail.com) 

 
A Benei Krónika valamennyi számát elolvashatják: az Országos Széchenyi Könyvtárban, a Vachott Sándor Városi Könyvtárban, 

valamint a www.matrafured-bene.hu, a www.matrasport.hu weboldalakon. 
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